



Dongni Jiang

Beijing

+86 10 8524 5898

dongni.jiang@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Tax planning
- Private client/wealth management

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Ms. Jiang Dongni specializes in tax planning as well as legal and tax services for private wealth management. Prior to joining Han Kun, Ms. Jiang had been a partner with KPMG since 2018. Ms. Jiang has been engaged in tax consulting since 2005 and has worked for two of the Big 4 accounting firms. She also worked at the International Tax Center in Manhattan, New York, in one of the Big 4 accounting firms.

She has extensive experience in providing professional services in mainland China, the United States and Hong Kong, involving areas such as investment and financing, domestic and international IPOs, and high-net-worth individuals. Ms. Jiang holds certifications as a Chinese Certified Public Accountant (CPA), Certified Tax Agent, and Legal Professional Qualification, as well as a CPA license for New York State in U.S. She is adept at providing tax planning, transfer pricing arrangements, tax restructuring and implementation for M&As, international operations, tax preference applications, tax risk management, and tax dispute resolution services.

Ms. Jiang has long provided personalized legal and tax services to high-net-worth individuals, specializing in family trust structure design, CRS reporting, individual income tax planning related to equity incentive mechanisms as well as compensation and benefits systems. She also provides tailored legal and tax consulting and implementation services concerning personal wealth management for founders and senior management of several well-known listed and pre-IPO companies, as well as investment funds.

Ms. Jiang is particularly skilled in U.S. tax planning and filing. She provides immigration cross-border asset planning, US trust arrangement, abandonment tax, and cross-border estate inheritance filing services to high-net-worth individuals with U.S. citizenship or green cards. Meanwhile, she provides personalized international tax such as cross-border structural design to Chinese enterprises and investment funds investing in the U.S. Her expertise spans industries such as real estate, cross-border logistics, healthcare, and high-tech. In addition to being a New York State CPA, Ms. Jiang is also certified by the IRS as a recommended CPA for U.S. tax filing.

EDUCATION

Ms. Jiang received a Bachelor of Engineering degree and a master's degree in Accounting, both from

Beijing Jiaotong University.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar

PRC CPA Qualification

US CPA New York State Qualification

PRC Tax Agent Qualification

HONORS AND AWARDS

Highly Regarded Women in Tax Leaders (International Tax Review, 2020, 2026)

Highly Regarded practitioner in General corporate tax and Private client (International Tax Review, 2026)

Highly Recommended Lawyer in Tax (Chambers & Partners, 2026)

Highly Recommended Lawyer in Private Wealth (The Legal 500, 2024, 2026)

Stellar Accolade in Taxation (LegalOne, 2024, 2025)

Highly Recommended Lawyer in Tax (The Legal 500, 2025)

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



姜冬妮

北京

+86 10 8524 5898
dongni.jiang@hankunlaw.com

业务领域

- 税务规划
- 私人财富管理

工作经历

姜冬妮律师专长于税务筹划及私人财富管理法税业务，在加入汉坤之前，姜律师 2018 年起任毕马威合伙人，从 2005 年开始，她先后在两家四大会计师事务所从事税务咨询工作，曾任职四大美国纽约曼哈顿国际税务中心。

姜律师拥有丰富的在中国、美国和中国香港从事专业服务的经验，涉及投融资、海内外上市、高净值等领域。姜律师拥有中国注册会计师、注册税务师、律师资格，以及美国注册会计师纽约州执业资格。她擅长于向客户提供税务筹划、关联交易转让定价安排、并购重组税务方案设计 & 实施、国际化运营、税收优惠申请、税务风险管理及税务争议解决等服务。

姜律师长期为高净值人士提供个性化法税服务，擅长家族信托架构设计、CRS 境外收入申报、股权激励机制及薪酬福利制度设计，并为多家知名上市及拟上市企业、基金创始人及高管的个人财富管理等提供个性化的法税咨询及方案落地实施。

姜律师特别擅长美国税筹划以及申报，为众多美国籍或者持有美国绿卡的高净值人士提供移民前税务规划、美国信托规划、放弃绿卡弃籍税以及跨境遗产继承等申报咨询服务，同时为赴美出海投资的中国企业、投资基金提供跨境资产规划、跨境架构设计等个性化的美国税等国际税服务，涉及高科技、生物医药、跨境物流、房地产等行业。除了纽约州 CPA，姜律师也是 IRS（美国国税局）认证美国税纳税申报推荐 CPA。

教育背景

姜冬妮律师获北京交通大学工学学士学位及会计学硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格
中华人民共和国注册会计师资格
美国注册会计师纽约州执业资格
中华人民共和国注册税务师资格

荣誉与奖项

杰出女性税务领导者（国际税收评论，2020，2026）
公司税法 and 私人客户高度推荐律师（国际税收评论，2026）

税法领域上榜/获重点推荐律师（Chambers & Partners 钱伯斯, 2026）

私人财富领域上榜/获重点推荐律师（The Legal 500, 2024, 2026）

税法领域上榜/获重点推荐律师（The Legal 500, 2025, 2026）

税务领域上榜实力之星（LegalOne, 2024, 2025）

工作语言

中文、英文